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A Alcarràs, essent les 12:00 hores del dia 27 de gener de 2021. 
 
Es reuneixen, prèvia convocatòria, a la Sala de Juntes de GRUP COOPERATIU FRUITS 
DE PONENT, S.C.C.L., en el domicili d’Alcarràs, Carretera Vallmanya km. 1, d’acord 
amb les mesures urgents extraordinàries per fer front a l’impacte econòmic i social del 
COVID-19, els membres del Consell Rector convocats, amb els càrrecs i representació 
següents: 
 
PRESIDENT: Camp d’Alcarràs i Secció de Crèdit, S.C.C.L., representada per En 
Benjamí Ibars Vitores.  
 
SOTSPRESIDENT: Agrària Progressiva Benavent – Portella, S.C.C.L., representada 
per En Jaume Gené Roig.  
 
SECRETARI: Ramell, SCCL, representada per En Josep Castells Godia.  
 
VOCAL: Agrària Llobregós, SCCL, representada per na Maria Casoliva Zaldo.  
 
DIRECTOR GENERAL: En Josep Presseguer Gené.   
 
També assisteixen a la reunió, el sr. Gerard Cases Serra, el sr. Josep Boix Balagué, la 
Sra. Montse Morillo i la Secretària de Direcció Maria Jesús Sisó.  
 
Ordre del dia: 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
2. Secció Fruita. 

a. Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 
b. Proposta liquidació figues, magranes, peres de conserva, i fruita d’hivern 

excepte pera varietat Blanquilla i Conferència i pomes de les varietats 
grup famílies Golden, Fuji i altura Roja. Aprovació si s’escau. 

c. Proposta bestreta pera Blanquilla, conferència i pomes pendents de 
liquidar. Aprovació si s’escau.  

d. Propostes mesures socis PO 2022.  
e. Informació negociacions Agroseguro. 
f. Informació negociacions Frutaria. 
g. Kiwi Passión.   
h. Estat actual campanya ametlles. 

3. Secció Oli. 
a. Estat actual campanya oli. 
b. Proposta primera bestreta oli. Aprovació si s’escau.  

4. Assumptes generals. 
a. Seguiment Pressupostari. 
b. Informació Cooperativa Agrària Verge de Carrassumada i Secció de 

Crèdit, SCCL.  
c. Informació properes sol·licituds ajuts per al foment de la millora de la 

competitivitat de les Cooperatives i altres entitats associatives agràries 
DAC, convocatòria 2022.  

d. Informació reforma laboral. 
e. Variació costos IPC.  
f. Informació trasllat a les noves oficines.  

5. Assumptes varis. 
 



 

Pàgina 2 de 9 

S’inicia la reunió quan són les 12:05 h. 
 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
En primer lloc el secretari comenta que l’acta de l’últim Consell Rector de data 16 de 
desembre de 2021 ja va ser aprovada al finalitzar la reunió per tant avui no és 
necessari aprovar l’acta anterior. 
 

2. Secció Fruita. 
a. Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 

S’incorpora a la reunió el Director Comercial, José Luís López. 
El Director Comercial passa a informar del treball actual de la central i les diferents 
línies de venda de pomes i peres. 

 
En relació a les pomes hi ha poca demanda a nivell global. 
Hi ha algunes varietats que encara són més complicades de vendre (Fuji, Mandy, 
Geromine). De poma Golden hi ha molt estoc global, de moment la del Grup la tenim 
tancada en càmera unes 300 Tn. 
Tenim demanda de Story (estan confeccionant 3 containers per exportació).  

 
En quant a les peres, la blanquilla té demanda i els preus són correctes, hi ha 
problemàtiques amb les navilieres en la sortida d’algun contenidor.  
La pera conferència continuen amb Mercadona, Carrefour i venda amb palot.  

 
La propera setmana començarà els contactes amb els socis de Ramell de Múrcia per 
preparar la propera campanya, la fruita seria a resultes.  
És possible que s’incorporin nous proveïdors i s’arribi a uns tres milions de quilos, a 
part s’intentarà també fer maquila. A nivell de central és molt interessant iniciar la 
campanya el més aviat possible.  
 

b. Proposta liquidació figues, magranes, peres de conserva, i 
fruita d’hivern excepte pera varietat Blanquilla i Conferència i 
pomes de les varietats grup famílies Golden, Fuji i altura Roja. 
Aprovació si s’escau. 

 
El Director General presenta en primer lloc la proposta de liquidació a les Cooperatives 
del Grup Cooperatiu Fruits de Ponent, de figues, magranes, peres de conserva, i fruita 
d’hivern excepte pera varietat Blanquilla i Conferència i pomes de les varietats grup 
famílies Golden, Fuji i altura Roja. 
 
En relació a les pomes: 
 Grup roges delicius Early Red One i Geromine 0,31 € 
 Granny Smith 0,48 €, aquest any s’ha comercialitzat més de 500.000 kg. una 

tercera part de socis i la resta de tercers.  
 Pomes, gales va entrar tot per industria. cremogenat 0,11 €  

 
En relació a les peres: 
 Abate fetel 65 i + 1,34 € 
 Alexandrina 0,20 € cremogenat, daus 0,32 € i la de primera a 0,40 € 
 Flor d’hivern 0,35 € 
 Gran chapion 0,45 € 
 Eliot entre 0,43 € i 0,47 € 

Es comenta la importància de cobrir el dèficit de la pera conferència.  
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Figues en funció del calibre comenta tot el ventall de preus, mitja 1,74 €  
Magranes 0,11 € suc 0,47 € les de mercat.  
 
Pera Williams conserva 0,48 €  
Pera Barlet conserva 0,44 €  
Pera Williams i Barlet cremogenat 0,35 €  
 
Com a Grup Cooperatiu Fruits de Ponent la liquidació ascendeix a 760.023,59 €.  
 
Desprès d’un breu debat queda aprovada per unanimitat la proposta de liquidació 
presentada, de la fruita d’hivern, excepte la Pera varietat Blanquilla i Conferència.  
 
Abandona la reunió el Director Comercial.  
 

c. Proposta bestreta pera Blanquilla, conferència i pomes 
pendents de liquidar. Aprovació si s’escau.  

 
S’acorda també per unanimitat fer una bestreta per la Blanquilla de 0,06 € i de la 
conferencia de 0,06 €  i de les pomes pendents també 0,06 €, que ascendiria a Grup 
Cooperatiu Fruits de Ponent a 149.095,50 €.  
 

d. Propostes mesures socis PO 2022.  
El Director General informa de diferents propostes en relació a les mesures dels socis 
per al Programa Operatiu 2022. 
 
Tot seguit comenta que arrel de la inspecció ens han recordat que hi ha la prohibició 
de posar al Programa Operatiu algunes varietats del juliol.  
A nivell de Grup Cooperatiu ja no les posàvem però a nivell intern el que es rebia d’ajut 
de Programa Operatiu de la línia de varietats es repartia entre tots els socis que havien 
plantat. L’Any 2019 ja està inspeccionat però proposa per als anys 2020, 2021 i 
propers que les hectàrees que realment estan al Programa Operatiu que cobrin el 50% 
i les que no a nivell intern subvencionar-ho internament el Grup Cooperatiu Fruits de 
Ponent. 
Caldrà fer el nou càlcul de tots els quadres d’amortització.  

 
Tot seguit informa que el Departament d’Agricultura l’any passat van treure la mesura 
de presentar tres pressupostos per la línia de vivers i Royaltie’s i van acordar aplicar els 
mòduls. Posteriorment van treure una instrucció que ho resolia i es podia tornar a 
presentar tres pressupostos. 
  
Ara també han ficat mòduls en totes les mesures d’estructures i no s’adeqüen amb 
l’actualitat de pujada de preus, marcs de plantació, etc.  Ens han deixat fora alguna 
part d’algun soci.  
S’ha sol·licitat al Departament si poden tornar a treure una instrucció, i ara per ara, no 
ho faran.  
Ens afecta a uns 51.000 €, que desprès repercutirà a la retirada i en total uns 90.000 € 
menys de Programa Operatiu. Caldrà estudiar quines Modificacions del PO caldrà fer 
durant l’any.  
 
El Director General proposa que Grup Cooperatiu pugui subvencionar la part de la 
despesa que s’ha quedat fora de les estructures d’aquests socis.  
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Amb el Departament hi ha el compromís que treguin o actualitzin els mòduls i que 
treguin la prohibició de plantació de varietats de juliol.   
 
Queda aprovat per unanimitat que Grup Cooperatiu Fruits de Ponent subvencioni la 
part de despesa que s’ha quedat fora de la mesura 1 del Programa Operatiu (les que 
siguin subvencionables) en el mateix percentatge que resulti de l’aplicació de la 
subvenció del propi Programa Operatiu per la resta de inversions de la mateixa línia 1.  
 
El Director General informa que ja ens han ingressat els 558.000 € retinguts del PO del  
2017.  
 

e. Informació negociacions Agroseguro. 
El Director General informa de l’estat actual de les negociacions de la contractació 
d’Agroseguro. S’ha sol·licitat pressupostos a Banasegur, Central d’Assegurances 
(ACTEL) i Segresegur (Romia). 

 
Aquest any es preveu una pujada de les pòlisses, ja que l’any passat hi va haver 
pòlisses que van rebre molts diners, això afecta a les bonificacions, és un tema que es 
veurà individualment a cada pòlissa al moment de contractar. 

 
S’informa que es farà una xerrada informativa adreçada als socis per informar de tots 
els canvis el proper dilluns 31 de gener a les 18:30 h. a la cantina de la central de 
confecció. 

 
Tot seguit el Director General comenta que han sol·licitat informació del cost per al  
Grup de poder complementar la pòlissa d’Agroseguro del productor amb una 
assegurança privada.  
Explica amb detall el funcionament d’aquest complement d’assegurança.  
Possiblement  la propera setmana tindrem les propostes i es comentaran el la propera 
reunió de Consell.  
 
S’acorda convocar un altre Consell Rector per al dia 8 de febrer per revisar les 
propostes finals de contractació i fer les contractacions durant el mes de febrer. 
 

f. Informació negociacions Frutaria. 
El Director General comenta que el passat 21 de gener el President i ell mateix es van 
reunir amb el Director General de Frutaria a les nostres instal·lacions en relació amb el 
seguiment de les negociacions per poder entrar al club Ondine (varietats planes). 

 
La reunió va ser molt satisfactòria. Comenta alguns dels detalls de l’estat actual de les 
negociacions per tal de formar part del projecte Ondine i del Projecte Regaline. 
Tindríem garantit ser oficina de venda. 

 
Club ondine (paraguaià enlloc de 150 ha. En cinc anys ho han reduït a 100 ha en cinc 
anys i han tingut en consideració 45 ha., quedaria per plantar 55 hectàrres en cinc 
anys, si una varietat falla la reposen sense cap càrrega), en platerina caldria plantar 
150 ha. En cinc anys, tindrien en consideració les de Fruit Futur però són poques. 
El dret d’entrada per totes dues són 60.000 €, el contracte és per 15 anys, per venda 
hi ha el 4% de ràpel entre altres per publicitat.  
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En quant al Club Regaline, han baixat a 100 ha., i tenen en consideració ja les 
plantades d’albercoc i nectarina que són 43, per tant caldria plantar 57 ha. En cinc 
anys. Dret d’entrada de 60.000 €.  
 
Estem a l’espera de veure la proposta de contracte per escrit i seguirà informant al 
Consell Rector. S’obre un debat.  
 

g. Kiwi Passión.   
S’informa que ens va visitar el President del Consorci Kiwi Passión, Nicola Negri i el 
Director General el va informar de la intenció de donar-nos de baixa del consorci e 
intentar recuperar l’aportació inicial, van mostrar bona predisposició.   
 
Ens van demanar que ens esperem a presentar la baixa a desprès de l’Assemblea 
General que han de fer i posteriorment la presentem i ens intentarien considerar una 
baixa justificada i abonar el 100 % del Capital aportat.  
 

h. Estat actual campanya ametlles. 
El Director General informa que l’estoc no ha canviat respecte la reunió anterior i en 
relació als preus a cobrar el soci la mitja està en 3,70 €. 
 
Tot seguit comenta que les previsions de collita per la propera campanya és que entrin 
més de 8 milions de quilos d’ametlla.  
Amb Ocean almond es signarà un contracte de compromís per tres anys a uns preus 
pactats. Comenta que també hi ha interès de portar-nos les ametlles d’uns dels 
germans Raventós.  
Comenta la possibilitat de muntatge d’uns blocs per fer les separacions d’ametlla i 
cereal. La diferència en fer una paret de formigó o instal·lar blocs per les separacions 
és molt important. Entraria al PMMAC.  
 

i. Magranes. 
Es ratifica l’acord del Consell Rector de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent, SCCL del 
passat 26 de març de 2021 on es va aprovar per unanimitat que els socis productors 
de magrana que vulguin arrencar-la els nous arbres i royaltie’s que vulguin plantar com 
a substitutius de les magranes se’n farà càrrec Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.   
 

j. Comissió de Varietats.  
S’informa de la creació de la comissió de varietats que un dels seus objectius serà 
guiar una disciplina de plantació. 
 

3. Secció Oli. 
a. Estat actual campanya oli. 

El Director General passa a informar en primer lloc de les entrades d’olives i l’estoc 
actual de l’oli de la campanya nova 2021/2022. 
 
Actualment tenim un estoc de 97.000 kg. d’oli a granel i 7.200 envasat. 
Recorda que aquest any s’ha arribat als 190.000 kg. d’oli.  
 
A continuació fa un resum positiu de la participació a la fira de l’oli de les Borges 
Blanques, les vendes van ser per valors d’uns 2.500 €. Destacar que vàrem ser 
premiats amb el premi al millor disseny.  
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Finalment informa que en un mes disposarem del Bag in box de 3 litres per envasar oli 
i provar-ne el seu ús, cosa que ampliarà el nostre catàleg o port foli comercial.  
  

b. Proposta primera bestreta oli. Aprovació si s’escau.  
El Director general proposa fer la primera bestreta d’oli. 
 
Oli or de Ponent, 1 € 
Oli Kylatt, 1,20 € 
 
Queda aprovada per unanimitat la proposta de primera bestreta d’oli.  
 

4. Assumptes generals. 
a. Seguiment Pressupostari. 

S’incorpora el Director de Finances i Promoció Agrària, sr. Josep Capdevila. 
 
En primer lloc el Director de Finances i Promoció Agrària, presenta el seguiment 
pressupostari de despeses fixes i variables de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
31/12/2021.  
 
De despeses fixes de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent portem disposat 65,90 % i de 
despeses variables 85,90 %. Comenta les principals partides, a més de presentar la 
comparativa amb la campanya anterior. 
 
Seguidament presenta el pool bancari de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
26/01/2022. El comenta àmpliament. A llarg termini tenim 4.983.910 €, de circulant a 
curt termini 5.200.000 € i amb productes de pagament 6.100.000 €, en aquest 
moment tenim disposant de circulant 0 € en pòlisses de crèdit i 123.877 € en 
confirming.  
 
Tot seguit presenta gràfic de volum de vendes acumulat de Grup Cooperatiu Fruits de 
Ponent i es comenta. S’Annexa a l’acta.  
 
S’annexa el pressupost i el pool bancari a l’acta.  
 

b. Informació Cooperativa Agrària Verge de Carrassumada i 
Secció de Crèdit, SCCL.  

El Director General informa que avui el President, el Director de Finances i Promoció 
Agrària i ell mateixa tindran reunió amb el Consell Rector de la Cooperativa Agrària 
Verge de Carrasumada i Secció de Crèdit, SCCL.  

 
Comenta l’estat actual de les negociacions.  
Dues possibles vies. 
 Que la cooperativa de Torres (AVECA) faci integració i entri de soci a Grup 

Cooperatiu Fruits de Ponent.  
 Plantejar una fusió entre Ramell i la Cooperativa de Torres de Segre. Comenta 

les avantatges. Subvenció PMMAC a fons perdut 370.000 € a més les inversions 
L4 serien el 60 % a fons perdut.  

 
c. Informació properes sol·licituds ajuts per al foment de la 

millora de la competitivitat de les Cooperatives i altres entitats 
associatives agràries DAC, convocatòria 2022.  



 

Pàgina 7 de 9 

El Director General informa que aquest dilluns hi va haver inspecció del PMCCA per 
part del Departament d’Agricultura. A més es va aprofitar per fer consultes. 

 
Tot el que no sigui obligació per una llei, la inversió entraria dins els plans de 
competitivitat. Entraria poder fer una planta de compostatge amb una subvenció del 40 
% a fons perdut.  

 
d. Informació reforma laboral. 

El Director General comenta els canvis més importants de la nova reforma laboral.  
Quant ja estigui en vigor la reforma es proposa fer una reunió informativa amb tots els 
socis per informar de tots els canvis. (Eventuals, fixes, fixes discontinus, excepcions).  
 

e. Variació costos IPC.  
El Director General informa en relació a la variació de costs del IPC que el índex 
interanual a Espanya està al 6,7 % i el de Catalunya ha set inferior 6,1 %. 

 
Hi ha un nou índex que s’està agafant de referència que és la mitja del IPC durant tots 
els mesos de l’any que s’ha tancat al 3,1 %. 
En breu hi haurà reunió del Comitè d’Empresa i se’ls hi proposarà aplicar al 2022 el de 
referència. 
Es seguirà informant al Consell Rector.   
 

f. Informació trasllat a les noves oficines.  
S’informa que probablement el proper 14/02/22 ja es podran traslladar a les noves 
oficines el Departament Financer i Promoció Agrària. 
 

5. Assumptes varis. 
 
No existint més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió quan són les 14:15 hores del dia 
abans assenyalat, de tot el qual i amb el vist i plau del President, jo el secretari en 
dono fe. 
 
Vistiplau 
EL PRESIDENT      EL SECRETARI  
CAMP D’ALCARRÀS I       RAMELL, SCCL 
SECCIÓ DE CRÈDIT, SCCL  
 

Benjamí Ibars Vitores      Josep Castells Gòdia  
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ANNEXES 
 
Pressupost Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 31/12/21   
 

 
 
 
Pool bancari a data 26/01/2022 de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.   
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Gràfic volum de vendes acumulat en € Grup Cooperatiu Fruits de Ponent 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


